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Rozhovor s poslancom 

Lamač by skrášlila 
systematická obnova zelene                                             
Zhovárali sme sa 
s poslancom MZ a čle-
nom Komisie bezpeč-
nosti a  životného 
prostredia Danielom 
Valentovičom.

Čo hovoríte na problé-
my s výstavbou voľno-
časového areálu?
Za získanie peňazí z  externých zdrojov a  vý-
stavbu pekného a užitočného voľnočasového 
areálu pre občanov Lamača sa patrí prejaviť 
veľkú vďaku Miestnemu úradu a  všetkým ľu-
ďom, ktorí priložili ruku k  dielu. Na školskom 
dvore vyvstal problém so stenou, ktorá tam 
pevne stojí viac ako 10 rokov, no údajne podľa 
noriem by ju mohol sfúknuť vietor. Ja verím, 
že sa problém jednej steny dá v 21.storočí vy-
riešiť a že sa dá areál dostavať aj bez umelého 
nafukovania a zneužívania problému na úče-
lové politikárčenie. 

Ste členom komisie bezpečnosti a  životné-
ho prostredia. Máme tu vegetačné obdobie, 
čomu a kde by sa pri úprave zelene mala pri 
mestskej časti venovať v  tomto období naj-
väčšia pozornosť?
Ja sa v tej veci stotožňujem s  pánom Ing. Po-
lášom, s  čatou Jána Greguša a  naším tímom 
z  komisie, našimi lamačskými odborníkmi. 
Zeleň s  láskou brigádnicky vysadili prevažne 
sami obyvatelia podľa svojho cítenia. Stromy 
postupne začínajú dožívať, a preto opakovane 
navrhujem vypracovanie plánu systematickej 
obnovy zelene podľa podrobného projektu 
parkového architekta aj alergológa. Obávam 
sa, že na taký projekt teraz poslanci pravdepo-
dobne neuvládzu vyčleniť zdroje. Systematic-
ká obnova zelene podľa kvalitného projektu 
by z dlhodobého hľadiska významne skrášlila 
náš Lamač. 

Ešte sa opýtam na jazierko Na barine. Mohlo 
by to byť naozaj kúzelné miesto v Lamači, no 
realita je aspoň teraz iná. Voda pripomína 
skôr bažurinu, okolie príliš nevábi. Nedá sa 
s tým niečo urobiť?
Jazierko na Barine je veľmi dlhodobý problém. 
Už najmenej 3 zastupiteľstvá aj príslušní  odbor-
níci MÚ sa snažia robiť pre jazierko čo najviac, 
no akosi sa to nedarí ani ostatných 8 rokov. Po 
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Poďakovanie

Dovoľte mi, aby som sa touto cestou po-
ďakoval v  mene svojom, ako i  v  mene 
obyvateľov Lamača, pani Júlii Haraslíno-
vej, ktorá dala na vlastné náklady zveľa-
diť vandalmi zničený cirkevný pomník na 

rohu ulíc Seg-
náre a  Rácová, 
a tak sa nemalou 
mierou zaslúži-
la o  uchovanie 
h i s t o r i c k é h o 
i  náboženské-
ho odkazu vyše 
100-ročnej Božej 
muky.

Ing. Peter 
Šramko,

 starosta MČ 
BA-Lamač

Takmer 24 metrov je vysoký tohtoročný Máj, kto-
rý sa už v predvečer Prvého mája vynímal na Ma-
lokarpatskom námestí. Z  lesa na Klanci ho pri-
viezla a s jeho postavením sa popasovala partia 
zo Spolku vyslúžilých vojakov v Lamači. Krásny 

prvomájový deň spestril v centre Lamača prvo-
májový guláš, ktorý uvarila p. Helena Fratričová 
a  ktorý podávali poslanci MZ spolu s  pracov-
níkmi Miestneho úradu. O kultúrny program sa 
postarala Dychová hudba 11 z Ivánky pri Dunaji.

Priestor pre občanov na MZ
Obyvatelia Lamača môžu svoje občian-
ske podnety predkladať na zasadnutiach 
Miestneho zastupiteľstva vždy v čase me-
dzi 09.30 - 10.00 h. 
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každom obnovení jazierka nám ho poničili van-
dali. Nonstop stráženie jazierka si dovoliť nemô-
žeme. Je naozaj otázne, čo robiť s jazierkom. 

Čo vás trápi v súvislosti s riešením vecí verej-
ných v Lamači?
Trápi ma legislatíva umožňujúca nevýhodný 

výpredaj a  rozdávanie obecného majetku 
aj v  Lamači. Ak niekto presvedčí poslancov 
a  poslanci schvália nevýhodný kšeft, tak sa 
kšeft beztrestne zrealizuje a jeho kritik je vlá-
čený po súdoch namiesto pokusu o  verejné 
vyvrátenie jeho kritiky. Dokonca niektorí po-
slanci opakovanými odchodmi z rokovaní MZ 
chránia kritizovaných organizátorov kšeftu, 
namiesto aby zostali a  riešili potrebné veci 
pre Lamač. Aj mňa zažaloval jeden z  hlav-
ných vyjednávačov ceny, podľa mňa lacného 
výpredaja 5,3 hektára obecných lamačských 
pozemkov. Nesťažujem si. Poslanecký sľub 

o tom, že budem hájiť záujmy občanov, som 
predsa zložil dobrovoľne. Odporúčam voli-
čom vyhodnocovať skutočné činy poslan-
cov a  nie len ich neutíchajúce samochválne 
a druhých haniace prejavy. 

Čo vás naopak teší?
Teší ma napríklad pekná poloha Lamača, tra-
dične vysoká kultúrnosť obyvateľov Lamača, 
športové výsledky, dôraz na starostlivosť o se-
niorov a  že lamačské deti majú oproti iným 
MČ viac miest v  škôlkach a kvalitné štátne aj 
súkromné školstvo. 

Fakty k „ hrozbe  zrušenia“ cirkevnej 
škôlky v Lamači                                                               

Milí Lamačania, isto mnohí z Vás zachytili správu 
o  tom, že sa ide rušiť cirkevná škôlka v  Lama-
či. Preto nám dovoľte podeliť sa s vami o fakty 
a udalosti, ktoré sa v predmetnej „kauze“ udiali. 
V  prvom rade treba jasne povedať, že miest-
ne zastupiteľstvo nemá žiadnu právomoc ani 
kompetenciu rušiť cirkevnú škôlku, keďže nie 
sme zriaďovateľom. Tým je Arcibiskupský úrad 
Bratislava. Zriadenie a  všetky okolnosti okolo 
chodu škôlky, čiže aj jej rušenie, sú plne v kom-
petencii Arcibiskupského úradu. My ako zastu-
piteľstvo riešime len prenájom našich obecných 
priestorov pre potreby cirkevnej škôlky. Keďže 
nájom končí 30.6.2014, v tomto roku prišla prvá 
žiadosť o predĺženie nájmu pre cirkevnú škôlku 
bez uvedenia požadovanej doby nájmu, kto-
rá bola v  doplnenej žiadosti vyšpecifikovaná 
na ďalších päť rokov. Žiadosť bola prerokova-
ná v  príslušných komisiách, pričom sme chceli 
počkať na reálny stav počtu prihlásených detí 
do materských škôlok obecnej i  cirkevnej ( zá-
pis prebiehal do 15.3.2014). Preto sme preložili 
rozhodnutie na aprílové zastupiteľstvo, ktoré sa 
malo konať 10.4.2014. Nie z našej viny, ale práve 
kvôli vyhrážkam a invektívam zo strany poslan-
cov D. Valentoviča a R. Ocilkovej sme predčasne 
opustili rokovanie zastupiteľstva a starosta zvo-
lal pokračovanie na 23.4.2014. Všetky príslušné 
komisie pritom odporučili predĺžiť nájom pre cir-
kevnú škôlku, pričom finančná komisia navrhla 
dať podmienku, aby min. 95% z počtu prijatých 
detí bolo s  trvalým pobytom v  Lamači a  na 
kontrolu nám poskytol zriaďovateľ pre internú 
potrebu miestneho úradu len menný zoznam 
detí. V súčasnosti chodí do cirkevnej škôlky vyše 
20 % detí mimo Lamača. A počet prihlásených 
mimolamačských detí na budúci školský rok je 
takmer 33%! Ide o to, že priamo na zastupiteľ-
stve sa nám sťažovala jedna mamička, že tri roky 
nevie dostať dieťa do cirkevnej škôlky, hoci má 
trvalý pobyt v Lamači. Preto vzniká oprávnená 
naša požiadavka, aby deti do cirkevnej škôlky 
boli prednostne prijímané s  trvalým pobytom 
v Lamači. Ak môže toto pravidlo platiť pre našu 

obecnú škôlku, ak ho akceptujú všetky súkrom-
né škôlky v Lamači, prečo by toto nemalo platiť 
pre cirkevnú škôlku, ak chce pôsobiť v  našich 
obecných priestoroch. Veľmi nás mrzí, že z  vý-
sostne odbornej témy sa začala robiť politika 
priamo na pôde kostola, navyše v čase najväč-
šieho kresťanského sviatku Veľkej noci na Zelený 
štvrtok 17.4.2014, keď pre „hrozbu zrušenia“ bola 
vyhlásená petícia za cirkevnú škôlku, ktorú ľudia 
podpisovali priamo v kostole. Bolo tristné sledo-
vať, ako ľudia bez korektných informácií sú navá-
dzaní na podpisovanie petície, pričom starosta 
priamo zberal petičné hárky. Pôda posvätného 
miesta tak bola zneužitá na politickú tému, ktorá 
poslúžila a  slúži na zviditeľňovanie úzkej sku-
pinky niektorých predstaviteľov mestskej časti. 
Odmietame takéto praktiky, odmietame nálep-

kovanie našich učiteliek, našich lamačských detí, 
ktoré chodia do obecnej škôlky, že sú niečo me-
nej ako učiteľky a deti v cirkevnej škôlke. Odmie-
tame vyjadrenia pani poslankyne Ocilkovej, že 
obecná škôlka „luxusne funguje“, a preto navrhla 
znížiť normatív na lamačské dieťa v našej obec-
nej škôlke, ktorým mestská časť prispieva na jej 
prevádzkové náklady! Vedeli iniciátori petície, že 
v minulom roku mala cirkevná škôlka možnosť 
prenajať si zrekonštruovanú budovu na Heyrov-
ského 2 (budova bývalého miestneho úradu) 
s vyššou kapacitou na dobu 5 rokov? Žiadosť cir-
kevnej škôlky o túto budovu však bola stiahnutá 
dva dni pred rokovaním miestneho zastupiteľ-
stva v júli 2013 s tým, že cirkevná škôlka nemá 
o tieto priestory záujem. Na miestnom zastupi-
teľstve 23.4. sme boli ochotní predĺžiť nájom na 
5 rokov za podmienky, že budú prednostne pri-
jímané deti z Lamača a na kontrolu sa dá men-
ný zoznam novoprijatých detí. Vypočuli sme 
si mnoho nenávistných poznámok, výkrikov , 
invektív na našu adresu, pričom len chceme, 
aby do našich obecných priestorov chodili naše 
lamačské deti, keďže obhajujeme záujmy celej 
našej mestskej časti. Cez obednú prestávku však 
niektorí vychytralci našli riešenie, kde navrhli, že 
našu požiadavku prekabátia tak, že budú prihla-
sovať mimolamačské deti v čase zápisu na jeden 

deň na trvalý pobyt v Lamači. Vznikli by nám tak 
tzv. „24-hodinoví Lamačania“ a tí ozajstní Lama-
čania by sa tak do cirkevnej škôlky opäť nedo-
stali. Kladieme si otázku, či je hodné cirkevnej 
škôlky a  kresťanských zásad takýto podvodný 
postup. Ako by sa títo vychytralci pozerali do očí 
skutočným lamačským deťom, ktoré by neboli 
zobraté do cirkevnej škôlky? Pritom cirkevná 
škôlka platí ročné nájomné iba 10 eur/m2 ročne 
len za plochu tried a spální, ktoré celé reinves-
tujeme spätne do budovy škôlky. Doteraz nám 
cirkevná škôlka navyše dlží na energiách zhruba 
3000 eur. Preto sme navrhli pre cirkevnú škôlku 
aspoň jeden rok, čo poslanci za KDH odmietli. 
Samozrejme, že budova na Zlatohorskej ulici 
po septembri neostane prázdna, vyzvali sme 
miestny úrad, aby sme sa stretli všetci poslanci 
a  dohodli sa na spoločnom postupe. Pretože 
my na rozdiel od niektorých máme skutočne 
záujem na riešení reálnych problémov Lamača 
(voľnočasový areál, územný plán zóny Zečák). 
Mimochodom petícia spisovaná v kostole nebo-
la do konania rokovania zastupiteľstva 23.4.2014 
predložená miestnemu úradu. Kladieme si otáz-
ku, komu a čomu potom mala slúžiť ( ? )

Poslanci MZ
Marta Janyšková, Anna Marková, Gabriela 

Bizoňová, Pavol Čech, Radoslav Olekšák

Tému bude Lamačan naďalej sledovať. Redak-
cia osloví aj starostu MČ Bratislava-Lamač Petra 
Šramka.

„Výzva k petícii je aj na vchodových dverách škôlky.“

Evanjelické služby božie 
v Lamači

Každú nedeľu o 10.00 h v Spoločenskom 
centre Lamač na Malokarpatskom ná-
mestí 8

Pri príležitosti Dňa matiek sa v ne-
deľu 11. mája o 17. 00 h uskutoční 
filmové predstavenie. Na progra-

me je film Frajeri z Las Vegas.
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Pred časom som písala v  Lamačanovi o  viace-
rých pripomienkach, ktoré vzišli od vlastníkov 
pozemkov v lokalite Zečák k navrhovanému rie-
šeniu UPD zóny Zečák. A taktiež, že tieto pripo-
mienky neboli zapracované, resp. návrh riešenia 
sa nevysporiadal s  uvedenými pripomienkami 
v  rámci verejného prerokovania riešiteľmi MI-
LAN architecture s.r.o. a kolektív a odborne spô-
sobilou osobou Ing. arch. Evou Balašovou.
V prvej aprílovej dekáde sme obdržali stano-
visko hlavného mesta Slovenskej republiky 
(ďalej len „magistrát“) k  „Územný plán zóny 

Bratislava, Lamač - Zečák, návrh riešenia“, kto-
ré je uverejnené aj na internetovej stránke 
www.lamac.sk . Moja radosť plynie z toho, že 
odborný aparát v  stanovisku magistrátu vy-
tkol podanému návrhu všetky pripomienky, 
ktoré odzneli z úst vlastníkov, čím núti riešiteľa 
ich skutočne zapracovať do návrhu, a  vyspo-
riadať sa s nimi zodpovedne, a tak aby aj vlast-
níci boli spokojní.
A prečo cez slzy? Stanovisko magistrátu obsa-
huje 10 strán odborných pripomienok, ktoré 
nás vracajú na samý začiatok riešenia územ-
ného plánu zóny Zečák. A to sú pripomienky 
občanov len vrcholom ľadovca. 

Poďme si aspoň niektoré pripomienky 
priblížiť.

Medzi najväčšie nesúlady sa považuje nesú-
lad s  nadradenou územnoplánovacou do-
kumentáciou, ktorou je UPN mesta najmä 
v  oblasti umiestnenia bytových domov a  ve-
denia obslužnej komunikácie C1. Magistrát 
samozrejme požaduje prepracovať stanovenú 
reguláciu územia. Ďalšie nedostatky boli v ob-
lasti samostatne stojacich rodinných domoch, 
v  územiach s  navrhovanou reparcelizáciou, 

navrhuje magistrát kvalitnejšie urbanistické 
riešenie. 
Taktiež sa zmieňuje aj o  nedodržaní STN no-
riem v  navrhovaných komunikáciách, chýba-
júce vedenie hlavnej cyklotrasy po ulici Zidiny 
vo výkresoch. Absentujú opatrenia na zame-
dzenie rizík pomenovaných v návrhu vyplýva-
júce z riešenia obslužnej komunikácie, konšta-
tuje nesúhlas s  umiestnením MHD zastávok, 
ako aj potrebu zdokumentovania existujúcej 
kanalizácie a zistenia jej využiteľnosti, nespra-
covanie statickej dopravy, ako aj  dynamickej 
dopravy - najmä v čase dopravnej špičky. A na-
pokon spomeniem ešte jednu výčitku magis-
trátu, ktorá skutočne zaráža a vznáša pochyb-
nosť o  záujme riešiteľov vypracovať návrh 
s  profesionálnou dôslednosťou. Magistrát im 
totiž vyčítal aj to, že použitá mierka hlavných 
výkresov je 1:2000, čo nie je v súlade so zada-
ním a ani s textovou časťou, kde sa uvádza, že 
výkresy sú spracované v mierke 1:1000.
Toto boli len výňatky niektorých pripomienok 
uvedených v  stanovisku magistrátu, podrob-
nejšie si ich každý môže preštudovať priamo 
zo stanoviska magistrátu.

Za všetko hovorí záver stanoviska magistrátu: 
„ Vzhľadom na to, že územný plán zóny je 
najpodrobnejším územnoplánovacím do-
kumentom, ktorý po schválení bude slú-
žiť pre usmerňovanie investičnej činnosti 
v  území, požadujeme celú dokumentáciu 
prepracovať v  zmysle pripomienok a  opä-
tovne prerokovať a  predložiť hlavnému 
mestu na stanovisko.
Samozrejme nás môže napadnúť hneď nie-
koľko otázok v týchto súvislostiach. Ako to, že 
predchádzajúce stanoviská alebo vyjadrenia 

magistrátu neobsahovali takéto pripomienky? 
Mohli riešitelia alebo odborný dozor predpo-
kladať možné problémy a kritiky? Možno je na 
zamyslenie podaný podnet na možný konflikt 
záujmu v  prípade pani Balašovej, ktorá v  tom 
istom čase, keď pracovala ako odborný dozor 
UPN Zečák, tak aj priamo na magistráte na od-
delení koordinácie územných systémov, ktoré 
má na starosti aj vypracovanie stanovísk mes-
ta vo veci UPP a UPD. Vedel o tejto skutočnosti 
starosta MČ Lamač? Informovala pani Balašová 
o  tejto skutočnosti starostu pred podpisom 
zmluvy? Nakoľko nás poslancov informovali 
len nedávno až občania, ktorí sa uvedenú sku-
točnosť dozvedeli náhodou, a to pri konzultácii 
problematiky na magistráte, kde boli odpo-
ručení práve na pani Balašovú. A  taktiež túto 
informáciu im priamo potvrdil magistrát, kde 
ich informoval o ukončení pracovného vzťahu 
s pani Balašovou k 31.12.2013.
Na poslednom zastupiteľstve dňa 10.4.2014 
sme prijali uznesenie, kde sme žiadali spracovať 
celkovú genézu, ako aj pripraviť od spracovate-
ľa presné kroky a časový harmonogram pre od-
stránenie pripomienok. Taktiež o  právnu ana-
lýzu zmluvných dokumentov medzi mestskou 
časťou a riešiteľmi a odborným dohľadom, aby 
sme poznali možnosti vyplývajúce zo zmlúv, 
a  taktiež chceme mať istotu, že ďalšie kroky 
potrebné pre odstránenie pripomienok magis-
trátu z  návrhu UPD zóny Zečák, nebudú mať 
dopad na rozpočet mestskej časti. Samozrejme 
pokiaľ bude potvrdený konflikt záujmov, bude 
potrebné vyvodiť dôsledky, nakoľko mestská 
časť stratila 2 roky prác a nemalé finančné pro-
striedky. Pevne verím, že sa starosta o to zasadí 
svojou činnosťou a priamymi krokmi a neosta-
ne iba pri nesplnených uzneseniach. 

Gabriela Bizoňová, 
predsedníčka Komisie výstavby, územného 

rozvoja a regionálnej politiky 

Radosť cez slzy                                                                                                                                                                                     

Aby deti pri hre nerobili galibu...

Poslankyňa Anna Marková v  tejto súvislosti 
spomenula , že v  parčíku na hornom konci 
Studenohorskej ulice, na detskom ihrisku ur-
čenom pre najmenších, si väčšie deti natiahli 
hojdačku a pri hojdaní poškodzujú kôru stro-
mov a  vytvárajú aj kúdole prachu, ktorý sa 
dostáva do bytov. V  mene poslancov preto 

poprosila rodičov, aby na deti na tomto ihrisku 
dali pozor a  usmernili ich tak, aby k  takýmto 
situáciám nedochádzalo. 

Pre nahlasovanie priestupkov je tu číslo 159
Spolu s príslušníkmi mestskej polície sa poslan-
ci opäť venovali problémom okolo statickej do-
pravy, postihovaniu tých, ktorí zakladajú čierne 
skládky i sťažnostiam na bezdomovcov. Poslan-
ci i  príslušníci MsP pripomenuli, že najlepším 
prostriedkom na to, aby mestskí policajti mohli 
v  prípade takýchto udalostí rýchlo konať, je 
ohlásiť priestupky, príp. podozrenia na ne na 
linku MsP 159. Preto, ak ste svedkami nežia-
duceho konania, volajte MsP na číslo 159.

Zo zasadania miestneho zastupiteľstva                                                                                                                             

Okrem tém územného plánu zóny Zečák a nájmu pre škôlku Sv. Filipa Neriho, ktorým sa ve-
nujeme v samostatných článkoch, sa medzi bodmi aprílového zasadania MZ, konajúceho 
sa v dvoch termínoch, objavili témy dopravnej situácie, bezpečnosti a životného poriadku.
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Lamač požiadal BSK o dotáciu 
na dva projekty                                                                   

Bratislavský kraj podporí v tomto roku dotácia-
mi v celkovej hodnote 225 600 eur 103 projek-
tov. Z celkového počtu 183 žiadostí, ktoré dostal 
BSK, sa Lamač uchádzal o dotáciu pre dva pro-
jekty. Prvým boli Rozálske hody, na ich zabezpe-
čenie a  organizáciu žiadala mestská časť 2500 
eur, kraj jej pridelil dotáciu vo výške 2000 eur. 
Druhou lamačskou žiadosťou bola dotácia na 
podujatie, ktoré chce priblížiť rakúsko-pruskú 
bitku pri Lamači v roku 1866. Požiadavka Lama-
ča znela na 20.000 eur, komisia, ktorá navrhovala 
dotácie, odsúhlasila tomuto projektu 2000 eur.
Ako uvádza BSK na svojej stránke, pri posudzo-
vaní žiadosti sa zohľadňoval najmä všeobecne 
prospešný alebo verejnoprospešný účel a po-
čet projektov podaných jedným žiadateľom. 

Mestskí policajti v Lamači majú 
k dispozícii elektrobicykel                                           

Mestskí policajti v  bratislavskom Lamači budú 
ako prví zo všetkých mestských policajtov v Bra-
tislave využívať elektrobicykel. Pre potreby okrs-
károv MsP ho zakúpila mestská časť. Z rozpočtu 
sa naň vyčlenilo 720 eur. Ako zdôraznil iniciátor 
myšlienky zakúpenia elektrobicykla, poslanec 
MZ Pavol Čech, elektrobicykel by mal pomôcť 
policajtom lepšie a  rýchlejšie sa presúvať po 
jednotlivých miestach Lamača a  efektívnejšie 
dohliadať na zabezpečenie verejného poriadku. 
 V  pláne mestskej časti je zaobstarať ešte je-
den elektrobicykel. Predstava Lamača bola, že 
druhý stroj zakúpi MsP, vďaka prostriedkom 
z dotácie vlády pre bratislavskú mestskú polí-
ciu. „Uvidíme, ako sú tieto prostriedky účelovo 
viazané, pokiaľ by sme tieto peniaze mohli 
použiť aj na bežné výdavky, mohli by sme to 
týmto spôsobom využiť,“ uviedla náčelníčka 
bratislavskej MsP Zuzana Zajacová.

Zelená plocha za Bakošovou má svoje srdce

Počas poslednej aprílovej a prvej májovej so-
boty sa na ploche za Bakošovou ulicou zišli 

Volebný okrsok č. 1 
Bakošova 1-36, Na barine
Volebná miestnosť: ZŠ na Malokarp. nám. prí-
zemie, trieda I.A

Volebný okrsok č. 2
Borinská, Cesta na Klanec, Malokarpatské 
námestie, Podháj, Pod násypom, Povoz-
nícka, Segnáre, Staneková, Vrančovičova, 
Zlatohorská
Volebná miestnosť: ZŠ na Malokarp. nám. prí-
zemie, trieda I.B

Volebný okrsok č. 3
Havelkova, Heyrovského, Podlesná
Volebná miestnosť: ZŠ na Malokarp. nám. prí-
zemie, Školský klub detí

Volebný okrsok č. 4
Furmanská, Skerličova, Studenohorská 
1-24, Studenohorská 55-71
Volebná miestnosť: ZŠ na Malokarp. nám. prí-
zemie, miestnosť č. 4

Volebný okrsok č. 5
Hodonínska, Kunerádska, Lediny, Studeno-
horská 25-64
Volebná miestnosť: ZŠ na Malokarp. nám. prí-
zemie, miestnosť č. 5

Volebný okrsok č. 6
Bakošova 38-46, Lamačská cesta, Pod Zečá-
kom, Rácova, Rajtákova, Rozálska, Stude-
nohorská 72-91, Vysokohorská, Záhrady, 
Zelenohorská, Zhorínska, Zidiny,
Volebná miestnosť: ZŠ na Malokarp. nám. prí-
zemie, miestnosť č. 6

Počas volieb možno hlasovať aj prostred-
níctvom prenosnej volebnej schránky.
Žiadosti o vykonanie hlasovania do prenosnej 
schránky si voliči môžu telefonicky nahlásiť 
na Miestnom úrade Bratislava – Lamač - tel. 
č.: 64 780 065 do 23. mája, prípadne v deň 
volieb osobne u príslušnej okrskovej volebnej 
komisie prostredníctvom rodinného príslušní-
ka alebo inej osoby, alebo na telefónnom čísle: 
0918 243 460.

A sú tu ďalšie voľby, tentoraz volíme europoslancov                                                         

Voľby do Európskeho parlamentu sa uskutočnia v sobotu 24. mája. Kandidátku do volieb pred-
stavilo 29 politických subjektov. 
Právo voliť do Európskeho parlamentu majú slovenskí občania, ktorí v deň volieb dovŕšili mini-
málne 18 rokov. Môžu to byť občania s trvalým pobytom na Slovensku i tí, ktorí trvalý pobyt v SR 
nemajú. Voliť sa však dá iba na Slovensku. 
Obyvatelia s trvalým pobytom v Lamači budú voliť v rámci šiestich volebných okrskov. Volebné 
miestnosti v  rámci všetkých volebných okrskov budú v  budove ZŠ na Malokarpatskom 
námestí, všetky na prízemí . Volí sa od 07.00 do 22.00 h. Volič sa musí preukázať platným ob-
čianskym preukazom, príp. platným cestovným dokladom (pasom). Na vybranom hlasovacom 
lístku možno označiť dvoch kandidátov.

dobrovoľníci, ktorých oslovil projekt „Zasaď si 
svoj krík“. Cieľom tejto akcie bolo vybudovať 
jedlé kríkové bludisko, akýsi zelený labyrint 
v tvare srdca. Touto cestou ďakujeme všetkým, 
ktorí sa zúčastnili výsadby. Ku krajšiemu La-
maču prispeli rodina Andrey Neumeisterovej, 
rodina Mirky Markovej, rodina Elenky Černej, 

rodina Moniky Živčivovej, rodina Roman Kud-
láča, rodina Kataríny Boskovičovej, rodina Pav-
la Bizoňa, p. Katarína Galovičová. Poďakovanie 
za pomoc a kooperáciu patrí aj Svetlane Maňo-
vej z oddelenia školstva MÚ a prednostke MÚ 
Michaele Kövári Mrázovej. Ako informovala au-
torka myšlienky zeleného labyrintu poslankyňa 
MZ Gabriela Bizoňová, časť kríčkov bola venova-

ná na skrášlenie prostredie štadióna FK Lamač. 
Dostatočný počet kríčkov sa nechal aj pre prípad, 
ak by sa niektoré z  vysadených kríčkov neujali. 
Nech sa teda nové zelené srdce Lamača roz-
rastá a nech je to srdce všetkých Lamačanov, 
ktorí si ho budú chrániť!
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Lamačan chváli...                                                                 

Obyvatelia Zelenohorskej ulice   aj v  tomto 
roku uskutočnili susedskú brigádu, počas 
ktorej vyčistili podstatnú časť Ostružinového 
chodníka   a „Zelenohorský“ potok medzi tra-
ťou a  OC Tesco. Potok bol zahádzaný najmä 
PET fľašami a plechovkami od piva, ktoré tam 
konzumujú bezdomovci. Mestská časť plánuje 
v spolupráci s obchodným reťazcom umiestniť 
v blízkosti tohto miesta , presnejšie na hornom 
parkovisku OC veľkokontajner na odpad. Bri-
gádu organizačne zabezpečil člen komisie ži-
votného prostredia Mgr. Petr Velický, ale svoj 
čas a sily venovali viacerí  obyvatelia tejto zrej-
me „najzapadlejšej“ časti Lamača. Žiaľ, zďaleka 
nie všetkých sa podarilo zachytiť na fotografii...

Začali sa seniorské zájazdy                                 

Konečne prišiel apríl, kedy sa už roky koná 
prvý seniorský kúpací zájazd. Tentoraz auto-
bus smeroval do dolnej časti Žitného ostro-

va, do mesta Veľký Meder, kde je termálne 
kúpalisko s  celoročnou prevádzkou Thermal 
Corvinus. V  tomto roku oslavuje 40. výročie. 
Bol to ideálny kúpací deň, keď Lamačania 
mohli využiť všetky ponuky, ktoré kúpalisko 
ponúka. A  aj využili! Rôzne druhy bazénov, 
perličkový morský kúpeľ, bazén s masážnymi 
tryskami, klasickú masáž, ale aj reštauračné 
služby. Mnohí sa zdržovali v polokrytom ba-
zéne, kde vonkajšia časť poskytuje jedinečnú 
možnosť kúpania sa pod ochranou sálajúcej 
pary. Teplota vody tam dosahuje 38 až 40 
stupňov Celzia. Na ceste späť všetci pocítili 
na svojom tele účinky mineralizovanej lieči-
vej vody a  chválili jej blahodárny účinok na 
ľudský organizmus.

Marta Janyšková

Oľga Pazerini, majsterka karikatúry!                        

V priestoroch kina Lamač sa 8. apríla slávnost-
ne otvorila výstava kresleného humoru výtvar-
níčky Oľgy Pazerini. Hneď na úvod v programe 
vystúpila 11-ročná huslistka Martinka Výboho-

vá, náš lamačský talent a príjemne nás potešila 
svojou hrou. Kurátorka výstavy Marta Janyško-
vá potom predstavila Oľgu Pazerini. V Lamači 
už žije viac ako 38 rokov, napriek tomu bohu-
žiaľ mnohí doteraz nepoznali jej diela. Marta 
Janyšková oboznámila návštevníkov so živo-
tom, prácou i  umeleckou kariérou Oľgy Pa-
zerini. Svoje práce vystavovala už takmer po 
celom svete, kde získala aj množstvo ocenení. 
V  súčasnosti sa venuje ilustráciám kníh, ka-
lendárov a iným grafickým prácam. Kreslí pre 
deti aj pre dospelých. Vytvára tiež zaujímavé 
predmety z rôznych materiálov. Pracuje aj ako 
lektorka v  organizácii Život a  zdravie, kde na 
besedách s deťmi a prednáškach o zdraví pre 
dospelých využíva svoje obrázky. Verím, že sa 
s  ňou ešte stretneme na besedách aj v  našej 
škole a  využijeme jej múdrosť. Oľga Pazerini 
je jedinečná aj tým, že sa dokázala presadiť 
v  umení karikatúry, čo je vyslovene doména 
mužov. Na otvorenie výstavy sa prišlo pozrieť 
niekoľko desiatok ľudí, ktorí sa opakovane vrá-
tili, aby si ešte raz pozreli vtip a kreslené ume-
nie autorky.

Marta Janyšková

V dňoch 18. – 20.4.2014 sa konali otvorené ME 
v Španielsku na Malorke.
Z lamačského ŠK Goju Kai Karate Bratislava sa 
na tomto turnaji zúčastnilo 5 našich najlepších 
pretekárov. Našim reprezentantom sa mimo-
riadne darilo v kata, kobudo a vo formách za 
účasti viac ako 350 pretekárov z 21 krajín. Väč-
šina z nich absolvovala svoje prvé ME v živote. 
Nesklamali a  vydali zo seba maximum a  ich 
výkony boli mnohokrát oceňované potleskom 
celej  tribúny. Seniorských kategórií sa okrem 

našich pretekárov zúčastnila aj dlhoročná re-
prezentantka Linda Malíková z klubu ŠK Eko-
nóm Bratislava. Najúspešnejšou účastníčkou 
našej výpravy sa stala Laura Anettová so zis-
kom 4 zlatých a jednej striebornej medaily.

Ako vedúci výpravy a  koučovia sa zúčastnili 
tréneri klubu Ľubomíra Klementisová 
a Ján Dado. Pomocný kauč a prekladateľka Ka-
tarína Klementisová, lekárka výpravy
Renáta Toboláková a ako podpora organizač-
ného štábu Katarína Vidová.

Výsledky kata družstvá:
1.miesto kata mix do 15 rokov ( Anettová, 
Tobolák, Handiaková )

1.miesto kata ženy (Klementisová Andrea, 
Anettová, Malíková )

Výsledky v kategóriách jednotlivcov:
Andrea Klementisová – 1x zlato, 1x strieb-
ro, 1x bronz
Laura Anettová – 2x zlato, 1x striebro
Alexandra Handiaková – 2x zlato, 1x striebro
Tamara Vidová – 3x zlato, 1x striebro
Lukáš Tobolák - 1x zlato, 2x striebro
Linda Malíková – 1x zlato, 1x striebro

Viac podrobných informácií a výsledkov v jed-
notlivých kategóriách a  veľa zaujímavých fo-
tografií z turnaja aj sprievodného programu si 
môžete pozrieť na stránke klubu www.goju-
-kai.sk 

Ján Dado, 
prezident klubu 

11 zlatých medailí z Majstrovstiev Európy v karate do Lamača                                                              
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Prezraďte nám, ako ste sa cítili na dneš-
nom stretnutí s Lamačanmi?
Bol som príjemne prekvapený pozornosťou 
a sústredenosťou návštevníkov prednášky, tiež 
ich schopnosťou počas diskusie si dotvárať lo-
gické súvislosti a obrazy z dejín. Bolo pre mňa 
povzbudivé, že ešte niečo po vyše 2 hodinách 
boli zaujatí nielen osobnosťou Liszta, jeho tvor-
bou, ale aj samotným 19. storočím. To je práve 
to dôležité obdobie v dejinách Slovákov, čo sa 
dodnes na Slovensku neguje a čo kritizujem.

Pokiaľ ste v Bratislave, navštevujete La-
mač často, alebo je to skôr ojedinelé?
Mám niekoľko známych, ktorí sa pričinili 
o moje skromné poznanie Lamača. Je pravda, 
že približne pred dvomi rokmi som sa na po-
žiadanie pána poslanca Radoslava Olekšáka 
venoval správnemu a  historickému pomeno-
vaniu Rásoch, viem, že v tejto otázke bola ne-
zhoda s názorom hlavného mesta.

Čo sa Vám na Lamači páči?
Je to určite kopcovitý terén, ktorý tomuto 
miestu dodáva spolu s  modernou zástavbou 
zvláštnosť a svojráznosť.

Vás predstavujú ako muzikológa a   his-
torika. Ktorá z  týchto oblastí je tou zá-
kladnou?
Muzikológia a  história sú v  mojom profesio-
nálnom živote skutočne prepletené, a to nie-
len hlavnou témou mojich prác, teda životom 
a  pôvodom Franza Liszta. Je ale pravda, že 
doktorát mám z  muzikológie.

Vy ste sa ale pokiaľ viem, k štúdiu muzi-
kológie dostávali dosť komplikovane.
Môj otec bol kňaz, čo v  období komunistic-
kého totalitného režimu znamenalo problém 
pre celú rodinu. Dotklo sa to aj mňa už počas 
detstva, keď som musel trikrát meniť základnú 
školu. Na strednej som sa chcel dostať na kon-
zervatórium, keďže som bol, myslím si, celkom 
nádejný klavirista. Napokon som ho robil popri 
gymnáziu, kde som sa boril s matematikou. Po 
strednej som pokračoval na Pedagogickej fa-
kulte v Bratislave a tiež na Janáčkovej akadémii 
v Brne. Napokon som získal doktorát z muziko-
lógie na Univerzite Komenského v Bratislave.

Tým sa však vaše štúdia neskončili...
Nie, ale k ďalším študentským rokom prišlo už 

vo Švajčiarsku, kam som v  70-
tych rokoch emigroval. Najprv 
som pôsobil v  Zurichu, a  po-

tom som sa presídlil do Lausanne. A  keďže 
som chcel učiť, musel som zvládnuť maturitu 
vo francúzštine. Tú som si cibril počas štúdia 
na Teologickej fakulte v  Lausanne. Po dvoch 
rokoch na tejto fakulte som prešiel na Lau-
sannskú univerzitu, kde som získal diplomy, 
oprávňujúce vyučovať na stredných školách, 
štátnych i  súkromných. Učil som dejiny ná-
boženstva. Neskôr som začal prednášať aj na 
vysokých školách v Ženeve a vo francúzskom 
Aix-en-Provence, kde som sa zameriaval na 
kresťanské dejiny v strednej Európe. 

Švajčiarsko je váš druhý domov. Zrej-
me je teda oprávnené hovoriť o Vás ako 
o švajčiarskom Slovákovi...
Nemám s tým problém. Prežil som tam takmer 
tridsať rokov. A aj v súčasnosti žijem striedavo 
tu v Bratislave a v Lausanne. 

Prečo ste sa chceli vrátiť na Slovensko?
Jednak preto, aby som sa zoznámil s  tunajší-
mi archívmi a knižnicami a  chcel som tiež na 
Slovensku predstaviť problematiku Liszta. Táto 
téma bola najprv prijatá s pozitívnym prekva-
pením, postupne však nastali bariéry a  pre-
kážky a téma sa stala akýmsi tabu. To bolo pre 
mňa veľmi nepríjemné prekvapenie. 

Ako ste sa vlastne dostali k Lisztovi?
Stalo sa to prostredníctvom môjho osobného 
štúdia a výskumu najstarších európskych pies-
ní a tancov, kde sa prepojil  etnologický a mu-
zikologický pohľad k tejto téme. A keďže som 
sa zoznamoval s  naozaj veľkým množstvom 
literatúry,  narazil som aj na niekoľko prekva-
pení, ktoré sa týkali Liszta. Narazil som naprí-
klad knihu korešpondencie medzi Lisztom 
a  jeho prvou dlhoročnou družkou Marie d‘A-
goultovou. Tam Liszt prezentoval svoj vzťah 
k  Bratislave. Postupne som zistil, že jeho vzťah 
k  Uhorsku je veľmi závažnou témou. A  keď 
som prišiel na to, že Liszt nevedel po maďar-
sky , rozhodol som sa , že sa fenoménu Liszta 
začnem venovať.

Tvrdíte, že Liszt bol slovenský skladateľ. 
Vo svojich názoroch uvádzate, že jeho 
rodičia boli pôvodom Slováci . A že jeho 
materčinou bola slovenčina. Samozrej-
me, muzikológovia s  Vami nesúhlasia. 
Váš výklad považujú za scestný, dokon-
ca „cimmermanovský“...

Tieto tvrdenia oficiálnej muzikologickej vedy 
na Slovensku sú len únikom z  debaty, bez 
toho, aby boli dodané jasné argumenty, ktoré 
by moje názory vyvrátili. Som presvedčený, že 
oficiálna slovenská muzikológia iba prebrala 
maďarský princíp pohľadu na Liszta. 

Zrejme sa ten oficiálny názor odvíja od lis-
tu , ktorý mal Liszt v roku 1873 napísať ba-
rónovi Antalovi Auguszovi. V ňom sa mal 
priznať, že síce neovláda poriadne ma-
ďarský jazyk, ale mal sa vyznať k svojmu 
vzťahu k  maďarskému národu. Liszt mal 
uviesť „je suis hongrois“. Vo francúzskom 
jazyku by toto spojenie malo jednoznačne 
znamenať „Som Maďar.“ Nemyslíte?
V súčasnom francúzskom jazyku to je tak. Ale 
Liszt vyslovil tieto slová v  19. storočí . Vtedy 
pojem „hongrois“ označoval obyvateľa Uhor-
ska. A v Uhorsku žili viaceré národy, ktoré boli 
početnejšie ako maďarské etnikum. Navyše, 
francúzština pozná okrem slova „hongrois“ aj 
slovo „magyar“ a Liszt tieto slová používal. Dô-
kazy prinášajú Lisztove literárne práce. 

Vy ale tvrdíte, že Liszt bol Slovák. No 
uhorský tiež nie je synonymom slova 
„slovenský“...
Ja upozorňujem na rozdiel medzi slovami „hon-
grois“a „magyar“, ktoré Liszt odlišoval a nepre-
kladal. Práve kvôli týmto názorom mal Liszt 
veľké problémy. Táto otázka si vyžaduje kom-
pletnejší výklad. Už som viackrát podčiarkol, že 
nemôžeme z  Lisztových dokumentov svojvoľ-
ne vynechávať veci, ktoré niekomu snáď preká-
žajú. Príkladom môže byť napríklad moja kniha 
o  cyrilometodských oslavách v  Ríme v  roku 
1863, na ktorých zúčastnil Franz Liszt . Dodnes 
sú fakty v tejto knihe ignorované.

Povedzte ale, nie je tento spor zbytočný? 
V súčasnosti, kedy sa Európa snaží, aby 
národy hľadali to, čo ich spája a  nie to, 
čo ich rozdeľuje? Nebolo by lepšie, keby 
sa prijal názor, ktorý tiež existuje. Že 
Liszt bol internacionálny autor?
Áno, tento názor existuje, sú trendy, ktoré zvý-
razňujú jeho internacionálny rozmer. Ale rov-
nako sa živo vedie diskusia o  názoroch, ktoré 
tvrdia, že Liszt bol Nemec alebo že mal rómsky 
pôvod. Pre mňa je zaujímavé, že takáto rôzno-
rodosť názorov nikomu neprekáža, tvrdošijne sa 
ale odmieta názor, že Liszt bol Slovák. Bohužiaľ, 
o tom sa nevedie žiadny dialóg. A ja nevidím dô-
vod, prečo by takýto dialóg nemal mať priestor.

M.DEMKO: 
Prečo by sa Franz Liszt 
nemohol prezentovať ako Slovák?                                                                                                            
Jeho životnou vášňou i  osudom sa stal hudobný génius Franz Liszt. Práve to-
muto skladateľovi, ktorého pôvod nie je doteraz vysvetlený, venoval muzikológ 
a historik PhDr. Miroslav Demko svoje vedecké úsilie. O Franzovi Lisztovi i kultu-
rologickom pozadí dejín 19. storočia prišiel na pozvánku Kultúrnej komisie MZ 
prednášať Miroslav Demko do Lamača. Pri tejto príležitosti si našiel rozhovor aj 
pre časopis Lamačan.
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Logo školy má desiate výročie                                             

Sova, kniha, srdce a strom – to sú motívy loga 
ZŠ na Malokarpatskom námestí. Práve v tom-
to roku oslavuje logo svoje desiate výročie. 
O tom, ako v roku 2004 vzniklo, si zaspomínala  
riaditeľka ZŠ Alena Petáková.
„Na rozdiel od iných škôl, ktoré si dali logo 
vyrobiť profesionálnym grafikom, u  nás logo 
vytvorili samotní žiaci spolu s  pani učiteľkou 
Máriou Pavlovičovou.  Išli sme naozaj cez det-
skú dušu, na začiatku sme vysvetlili  deťom, čo 
to logo je, čo by malo obsahovať.  Každá trie-
da vytvorila maximálne päť návrhov a z tých-
to návrhov vybrala porota, zložená zo žiakov 
,učiteľov i členov detského parlamentu finálo-
vé návrhy. Zaujímavosťou je, že v týchto návr-
hoch sa opakovali motívy ako je strom, sova, 
srdce, kniha. Pani učiteľka Pavlovičová napo-
kon z týchto návrhov vytvorila niekoľko verzií 
loga a jedna z nich sa nám všetkým okamžite 
zapáčila. Myslím si, že naše logo má už tradí-
ciu a čo je hlavné, je naozaj naše. Možno nemá 
profesionálnu dokonalosť, ale má srdce. A to je 
to podstatné.“

Bratislava pre všetkých                                                   

Tento deň 26.4.2014 bol pre naše členky JDS 
MČ Lamač, pani Idu Matejovičovú a  Viktóriu 
Bičkayovú zvlášť výnimočný. Predstavili svoje 
úžasné diela v  Primaciálnom paláci, v  rámci 
otvorených dverí. Viktória nám predstavila 
svoje výnimočné vyšívané obrazy Alfonsa Mu-
chu a Vincenta Van Gogha a Ida zase svoje ne-
uveriteľné portréty, maľby a miniatúry na ka-
meňoch a fľašiach. Niekoľko tisíc návštevníkov 
dňa prejavili veľký záujem o ich diela a veľmi 
sa im páčili. Ďakujeme členkám za dobrú re-
prezentáciu našej JDS MČ Lamač.

Terézia Kvasničková
Foto A. Kvasnička 

Premena zastávky na ulici Podháj                        

V  rámci druhého ročníka projektu Nama-
ľuj ciTy! premaľovali dobrovoľníci a  členovia 

Mestského parlamentu mladých v  Bratislave 
zastávku MHD na ulici Podháj.  Umelecký kon-
cept nového dizajnu zastávky vytvorila absol-
ventka Vysokej školy výtvarných umení v Bra-
tislave Lívia Kožušková.

Deň, kedy oslavujú všetky mamy                          

Lamačské rodiny, príďte nás podporiť, pozýva-
me Vás na Míľu pre mamu!

Únia materských centier, materské a  ro-
dinné centrá po celom Slovensku už po 11. 
krát organizujú  podujatie Míľa pre mamu, 
ktorá sa uskutoční v predvečer Dňa matiek - 
10.5.2014 od 15.00 do 18.00 v  Bratislave 
na Štrkovci.  Jedným zo spoluorganizátorov 
v  Bratislave je aj Rodinné centrum Obláčik 
z Lamača. 
Míľa pre mamu je najväčšia oslava materstva. 
Prejdením symbolickej míle – zážitkovej tra-
sy, ktorá meria 1,6 km, vzdávame úctu svojej 
mame, náhradnej, adoptívnej mame, starej 
mame a zároveň je aj poďakovaním všetkým 
mamám dobrovoľníčkam, ktoré svoj voľný 
čas venujú práci pre svoju komunitu. Vašu 

podporu materským a  rodinným centrám 
môžete vyjadriť aj vy, tým že prídete, zare-
gistrujete sa a pomôžete nám prekonať celo-
slovenskú rekordnú návštevnosť z roku 2011, 
vtedy prišlo 19.484 návštevníkov. Alebo 
prispením do verejnej zbierky „Ďakujem, že 
si mama“, na pomoc materským a rodinným 
centrám, ÚMC. Tvárou zbierky je herečka 
a  matka dvoch detí Petra Polnišová. Tvárou 
Míle pre mamu je speváčka a  mama dvoch 
detí, Mária Čírová, ktorá ho podporí svojím 
koncertom.

Tešíme sa na Vás na Štrkovci!
Rodinné centrum Obláčik

Lamačania sa v silnej 
konkurencii nestratili                               

Lamačská curlingová aréna bola opäť dejiskom 
najväčšieho a  najstaršieho turnaja na Sloven-
sku - VI. Czechoslovak Open. Do Bratislavy pri-
cestovalo 26 tímov z 12 krajín vrátane Škótska, 
Nórska či Švédska. Družstvá súperili v rôznych 
kategóriách a to nielen v lamačskej hale, ale aj 
v Ružinove. V súťaži juniorov obsadili slovenské 
reprezentantky výborné druhé miesto za kvalit-
ným českým tímom Dion YB. Absolútnym víťa-
zom turnaja sa stal pražský klub Modřany v zo-

stave s českým niekoľkonásobným účastníkom 
majstrovstiev sveta Jindřichom Kitzbergerom. 
Lamačský tím ŠEJK obsadil ôsmu priečku a bol 
druhým najlepším slovenským družstvom.

Martina Madová

Informácie o Lamači 
sa dostanú priamo k vám

Chcete byť informovaní o pripravovaných 
podujatiach, zámeroch a  dianí v  MČ BA-
-Lamač? Pošlite nám vašu mailovú adresu 
alebo mobilný telefonický kontakt a  my 
vám budeme posielať informácie o novin-
kách v mestskej časti. Ozvite sa mailom na 
adresu informator@lamac.sk alebo pošlite 
SMS s textom „informator“ na číslo: 
0917 224 376.
MÚ Bratislava-Lamač
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Ideovým zámerom štúdií bolo získať predstavu o možnostiach realizá-
cie viacúčelovej spoločenskej sály formou prístavby k stávajúcemu ob-
jektu kina, alebo iba rekonštrukciou stávajúceho objektu kina. Snahou 
štúdií je navrhnúť také riešenie, ktoré by svojím dispozičným a technic-
kým riešením riešili celospoločenské a kultúrne činnosti organizované 
v MČ Lamač. Lamač je jedinou mestskou časťou Bratislavy, kde chýba 
priestor na organizovanie takýchto podujatí. 
Boli navrhnuté dva varianty rekonštrukcie kina :
A. variant, ktorý uvažuje s  rekonštrukciou stávajúceho objektu kina, 
bez prístavby
B. variant, ktorý uvažuje s  rekonštrukciou stávajúceho objektu kina 
a prístavby novej spoločenskej sály.

Základné údaje o variante A :
Budúci zrekonštruovaný objekt sa v zásade skladá z týchto hlavných pre-
vádzok : 1. NP - vstupné priestory, spoločenská sála, skladové a sociálne 
priestory, technické zázemie. 2. NP – na tomto podlaží nedochádza k zá-
sadným dispozičným úpravám. Dispozične sa upravuje premietáreň a do 
spoločenskej sály sa vstavia galéria, ktorá bude prístupná z úrovne 2. NP
Pri návrhu objemovej štúdie sme vychádzali z týchto hlavných zásad :
•	 V maximálnej možnej miere rešpektovať mierku stávajúcej hmoty 

(základného objemu) kina
•	 V návrhu nových fasád zhodnotiť súčasné výrazové prvky 
•	 Prehľadné a jednoduché dispozičné schéma

Dispozičné riešenie a  prevádzkové väzby sú bezkolízne. Pri návrhu 
hmotového riešenia objektu boli volené také výrazové prostriedky, 
ktoré v  dostatočnej miere vyjadrujú funkciu a  náplň objektu, hmota 
zrekonštruovaného objektu kina bude jednoduchá, doplnená o domi-
nantné, horizontálne smerované  okenné otvory v  obvodovom plášti 
objektu. Tieto nové otvory vystúpené z fasády, spolu s pôvodnou hmo-
tou budovy budú vytvárať nový výraz budovy.
Zachováva sa pôvodný hlavný vstup z Malokarpatského námestia. Prí-
stup do zrekonštruovaných priestorov kina bude bezbariérový. 

Základné údaje o variante B :
Tento variant sa skladá z týchto hlavných prevádzok : vstupné priesto-
ry s prepojovacou chodbou do objektu kina, spoločenská sála, stáva-
júca sála kina skladové a sociálne priestory, technické zázemie. Pre-
vádzka objektu spoločenského sálu uvažuje s občasným využívaním 
niektorých funkcií stávajúceho objektu kina, a to hlavne : sociálne za-
riadenia, technický blok kina a vstupné priestory. Pri variante B dochá-
dza k záberu časti zelene. Táto bude nahradená výsadbou obdobnej 
zelene. 
Pri tomto návrhu sme vychádzali z týchto hlavných zásad :
•	 V maximálnej možnej miere rešpektovať mierku a štruktúru okoli-

tej zástavby
•	 Využiť stávajúce dopravné a pešie napojenie
•	 V  návrhu fasád zhodnotiť výrazové a  objemové prvky okolitých 

fasád
Pri návrhu hmotového riešenia objektu boli volené také výrazové pro-
striedky, ktoré v dostatočnej miere vyjadrujú funkciu a náplň objektu, 
ale zároveň aby toto riešenie vytváralo so stávajúcimi objektmi výra-
zový súlad. Novonavrhovaná hmota prístavby je jednoduchá, odľahče-
ná vyložením spojovacej chodby na bočnej fasáde, jej riešenie a  tva-
rové členenie fasád vychádza z navrhnutého konštrukčného systému 
a funkčného poslania jednotlivých podlaží. Súčasťou návrhu sú čiastoč-
né stavebné úpravy v priestoroch kina a úprava stávajúcich technológií 
VZT a vykurovania. Návrh taktiež ráta so zateplením objektu kina, s te-
rénnymi a sadovými úpravami.
Dopravne bude objekt napojený na ulicu Podháj a na Malokarpatské 
námestie. Prístup pre peších je cez novo navrhovaný vstup z ulice Pod-
háj a stávajúci vstup z Malokarpatského námestia. Prístup do novo na-
vrhovaných priestorov je bezbariérový.

Pôdorysy si môžete pozrieť na www.lamac.sk

Premení sa kino na kultúrne centrum?                                                                                                                                                                                                                                           
V marcovom čísle Lamačana sme Vám priniesli informáciu z verejného prerokovávania návrhu územného plánu zóny Malokarpatské námestie. Popri 
návrhoch, s ktorými pri revitalizácii centrálneho územia Lamača prišli spracovatelia návrhu, sa objavila tiež myšlienka premeniť existujúce kino Lamač 
na univerzálnejší spoločensko-kultúrny priestor. Detaily tejto štúdie priblížil Lamačanu jej autor - architekt Vojtech Novotný .

variant A variant B
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Hlavnou postavou aprílového divadielka 
bol „postrach Samko“                                                     

V rámci pravidelného Divadielka pre deti navští-
vila Lamač Petronela Dušová a jej Divadlo Neli-
ne. Deťom i rodičom zahrala a zaspievala príbeh 

pod názvom „Postrach Samko“. Na záver hry ča-
kalo prítomných prekvapenie. Marta Janyšková, 
organizátorka divadielok pre deti predstavila 
návštevníkom syna pani Dušovej. Keďže sa volá 

Samuel, je viac-menej jasné, kto pani Dušovú 
inšpiroval k jej predstaveniu. Na divadielku boli 
takisto odmenené deti, ktoré nakreslili svoj zá-
žitok z marcového predstavenia o Jankovi Hraš-
kovi. Odmenu za svoje výtvory dostali Marga-
rétka Fejdiová, Júlia Szárazová a Filip Kuracina. 

Deň narcisov v Lamači                                                           

Liga proti rakovine oslovila našu školu aj tento 
rok, aby sme sa zapojili do najväčšej verejno-
prospešnej finančnej zbierky na Slovensku. 
Občania Lamača mohli prispieť dobrovoľnou 
sumou a takto vyjadriť spolupatričnosť a pod-
poru onkologickým pacientom. Poďakovanie 
patrí trom žiačkam - Vivi Velič, Katke Špačko-
vej a Janke Hodáňovej z 8.B, ktoré zbierku po-
mohli realizovať, ako aj všetkým Lamačanom, 
ktorí kúpou jarného kvietku prispeli k vyzbie-
ranej sume 388,14 eura.

Beata Nagyová

Seniorov očaril sudca zo Súdnej siene                                         

V týchto dňoch navštívil náš Domov seniorov 
Lamač populárny sudca Alfonz Richter zo se-
riálu Súdna sieň. Pre tohto charizmatického 
muža, ktorý sa vlastným menom volá Jaroslav 
Penc, bola uvedená seriálová úloha vôbec 
prvým verejným vystúpením. Pán sudca bol 
privítaný búrlivým potleskom, ktorý skrýval 
nielen prekvapenie z  jeho dvojmetrovej po-
stavy, ale aj z čara celej jeho osobnosti. Preja-
vom i prístupom k ľuďom – seniorom bol ne-
skutočne ľudský a bezprostredný, čo vytvorilo 
srdečnú atmosféru plnú otázok a  odpovedí. 
Bol to plodný dialóg o  reálnych problémoch 
života i  o  zákulisí natáčania populárnej „Súd-
nej siene“. V  tomto seriáli Jaroslav Penc alias 
dr. Richter predstavuje vždy spravodlivú a zá-
roveň citlivú ruku zákona. Je nám cťou, že me-
dzi nás zavítala taká osobnosť, akou pán Penc 
bezpochyby je.
Obyvatelia Domova seniorov Lamač sú mu 
vďační nielen za prijatie pozvania, ale i za zís-
kané poznatky z oblasti súdnictva, kriminalis-
tiky a médií.

Jana Chudíková

Odmena pre ochotných dôchodcov                         

Na otvorení plavebnej sezóny v roku 2014 sa 
zúčastnili aj dôchodcovia zo všetkých mest-
ských časti Bratislavy. Z  Lamača boli pozvaní 
Terézia Kvasničková, Anton Kvasnička, Viktória 
Byčkaiová, Peter Moravický, Mária Stašková.
Pravidelné lodné linkové spojenie Viedeň 
– Bratislava je realitou od leta 2006. Záujem-
covia sa s  rýchlym katamaránom z  centra do 
centra oboch miest dostanú za 75 minút. Je to 
spoločný projekt Viedne a Bratislavy.

Plavba bohatá na zážitky

Nielen výlet do oboch miest s ich pamätihod-
nosťami, ale už aj samotné cestovanie loďou 
Twin City, rýchlym katamaránom s  jetovým 
pohonom, ktorý sa vďaka svojmu minimálne-
mu ponoru vynikajúco hodí pre plavbu po Du-
naji, stojí za to. Lode poskytujú nielen úžasný 
zážitok z  vysokej rýchlosti 70 km/h, ale záro-
veň aj komfort na najvyššej úrovni s klimatizá-
ciou, sedadlami prvej triedy a panoramatickou 
palubou, na ktorej sa plavba loďou premení na 
zážitok pre celú rodinu.
Loď Twin City Liner premáva od apríla do ok-
tóbra päťkrát denne tam a späť, podľa cestov-
ného poriadku.

Terézia Kvasničková, 
predsedníčka Jednoty dôchodcov MČ Lamač

Dňa 17. mája sa uskutoční 
zájazd pre seniorov do Skalice 
na Trdlofest. Zájazd je určený 
seniorom s trvalým pobytom 
v Lamači. Prihlásiť sa môžu na 

MÚ od 12. mája od 10.00 h.
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Reštaurácia LAMAS začala ponúkať svoje 
služby, v akom sú rozsahu ?
Denne varíme obedy a  večere, zabezpečuje-
me rodinné oslavy, máme priestory na škole-
nia či firemné rokovania. Kapacita reštaurácie 
je pre 45 osôb. Pre našich hostí sme k dispozí-
cii sedem dní v týždni.

Rozsahom podobných reštaurácií je v Lama-
či dosť, v  čom je táto iná alebo výnimočná, 
prečo by sme mali prísť práve k vám ?
Výnimoční sa snažíme byť v  každom ohľade. 
Začína to nákupom surovín. Vždy vyberáme 
najlepšiu možnú kvalitu, a preto nakupujeme 
čerstvé mäso v Rakúsku, od kurčiat kŕmených 
kukuricou až po odležanú brazílsku sviečkovi-
cu. Pri výbere ovocia a zeleniny kladieme dô-
raz na čerstvosť a zrelosť daných produktov.
Výnimoční sme taktiež našou ponukou jedál, 
ich skladbou a  ich technologickou úpravou. 
Môžete si u nás pochutnať na čerstvom peči-
ve, ktoré si sami pečieme, či domácich zmrzli-
nách a sorbetoch, ktoré vyrábame z poctivých 
surovín. Žiadne náhrady ani konzervanty. 
V  našej reštaurácii 
využívame rôzne mo-
derné výdobytky na 
prípravu jedál. Jed-
nou z nich je technika 
pomalého pečenia, 
ktorú využívame na-
príklad pri príprave 
bravčového kolena. 

To znamená, že mäso 
spolu so zeleninou, 
koreninami a  vínom 
pečieme pri teplote 
70°C cca 8 hodín. Vý-
sledkom je mäkké, 
šťavnaté mäso plné 
chutí a  koncentrova-
ná omáčka. 

Ďalšia technika, ktorú využívame, je tzv. „So-
us-vide“, čo je jednoducho povedané varenie 
vo vákuu. Takto pripravujeme napríklad ryby. 
Surový filet ochutíme, zavákuujeme a varíme 
pri nízkej teplote (53°C) cca 7 minút. Takto 
upravená ryba si zachová svoju štruktúru, 
šťavnatosť a  hlavne chuť, pretože počas ta-
kejto úpravy zostáva všetko dôležité vnútri 
v mäse.

Dovolím si tvrdiť, že výnimoční sme aj kvalitou 
našej obsluhy. Chceme, aby sa u nás hosť cítil 
naozaj vítaný. Naši čašníci hosťom radi pomô-
žu pri výbere jedál, nápojov a vín, sú pozorní, 
ústretoví a navyše Vás budú obsluhovať v bie-
lych rukavičkách. 

Ak máte záujem, navštívte webovú stánku 
reštaurácie www.lamasrestaurant.sk

Od jesene minulého roka pôsobí v Lamači ob-
čianske združenie Rybička, ktorého zámerom 
je prispieť ku zdravému a harmonickému vý-
voju detí, a to neoddeliteľne s rodičmi a rodi-
nou. Jednou z  prvých aktivít združenia bolo 
vytvorenie miesta pre deti - „škôlky“, ktorá po-
máha deťom prejsť plynulo a citlivo z rodinné-
ho do „škôlkového“ prostredia. Škôlka sídli na 
Heyrovského 2.
„Sme tu ako podpora pre rodičov, poskytu-
jeme deťom citlivú individuálnu adaptáciu 
a  bezpečné a  láskavé prostredie v  malom 
kolektíve,“ uviedla o  škôlke predsedníčka OZ 
Rybička Erika Líšková. „Sú u nás deti, ktoré sa 
nedostali do štátnych škôlok, ktoré ešte ne-
dovŕšili 3 roky i  deti mamičiek na materskej 

dovolenke, ktoré si k nám dávajú svoje detičky 
na pár dní do týždňa. Takisto máme v našom 
kolektíve deti, ktoré majú zlú skúsenosť z inej 
škôlky, ale aj deti, ktorým vyhovuje viac malý 
kolektív a úzky kontakt s učiteľom, „informova-
la Erika Líšková. Rybička podľa jej slov citlivo 
vníma povahu a  potreby každého dieťatka. 
Zaujímavosťou je, že v tíme pedagógov škôlky 
je aj muž-učiteľ. 
Škôlka Rybička je súkromným zariadením. Pre 
obyvateľov Lamača poskytne od jesene be-
nefit vo forme zvýhodnenej ceny 280 eur za 
mesiac za celodennú starostlivosť, ktorá bude 
platiť počas celej doby pobytu dieťaťa v škôlke. 
V cene sú zahrnuté všetky poplatky. Stravné sa 
platí zvlášť. Viac na www.skolka-rybicka.sk.

LAMAS stavia na kvalitu

Nová reštaurácia v Lamači, na Hodonínskej ulici                                                                                                        

Rozhovor so šéfkuchárom pánom Martinom Latiakom.

Už takmer rok je v Lamači Rybička                                                                                                                                          
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Jubilanti v máji                                                    
 Lošonský Anton  94
 Bukovcová Štefánia 94
 Ambruš Jozef 90
 Herchl Róbert 90
 Beňová Johanna 89
 Műllerová Jarmila 87
 Horváthová Alica 86
 Chudíková Júlia 86
 Križanková Mária 86
 Omastová Rozália 86
 Petríčková Mária 86
 Haramiová Oľga 85
 Haraslínová Zdenka 85
 Hrubíková Irena 85
 Karabová Veronika 85
 Petrahnová Ernestína 85
 Zajacová Edita 85
 Senková Rozália 80
 Ulík Stanislav 80
 Antala Milan 75
 Hirner František 75
 Horváth Michal 75
 Minarových Miroslav 75
 Murčo Emil 75
 Porázik Pavol 75
 Urgeová Eva 75

Novorodenci narodení v mesiacoch marec 
a apríl                                                                                            

5.3. Martin Tomi
6.3. Jakub Kubáč
7.3. Oliver Ščepán
21.3. Ľuboš Masarovich
23.3. Oliver Šujeta
29.3. Zuzana Harciniková
1.4. Michael Nemečkay
3.4. Lucia Rešková
6.4. Peter Slezák
7.4. Paulína Rusňáková
14.4. Viktor Ladislav Šurin
28.4. David Dorica
28.4. Miriam Kováčová
29.4. Alexander Weber

„ K cene tepla a problematike BES v Lamači“

Firma BES znovu rozdala do schránok väčšiny 
obyvateľov svoju brožúrku nazvanú „Pravda 
o  cene tepla“, kde odpovedajú na môj názor 
ohľadom dodávky tepla, podobne ako tomu 
bolo pred štvrťrokom v BES brožúrke č.1 s ná-
zvom „Pravda o  nájomnom, cene tepla a  od-
pojovaní, - čo hovoria dokumenty“. 
V  BES brožúrke číslo 1 grafom na strane 
10 firma tvrdí, že v  Lamači bude celých 
20 rokov cena tepla konštantná 0,1395 €/
kWh=139,5€/MWh–za predpokladu ak sa 
bude nájomné, ktoré BES platí Lamaču, vy-
počítavať podľa modelu, ktorý navrhla firma. 
Prečo neskôr v BES brožúrke číslo 2 tvrdí, že 
v Lamači je súčasná cena tepla 105,84€/MWh 
, teda cca o  30% nižšia ako v  brožúrke č.1? 
Prečo podľa  BES brožúrky č.1 v Lamači budú 
konštantné ceny tepla celých 20 rokov a pod-
ľa BES brožúrky č.2 budú inflačne rásť podľa 
inflačného nárastu cien plynu? Prečo z  tabuľ-
ky na strane 1 vypadli všetky firmy predáva-
júce teplo za ceny pod 90,86€/MWh a prečo 
sa tam viacnásobne opakujú rovnaké ceny 
tých istých firiem? Nedala by sa vynechaním 
či uvedením iných firiem vybratých z ich veľ-
kého množstva urobiť tabuľka s  úplne iným 
„výsledným dojmom“ ? Ktoré z  navzájom si 
protirečiacich písomných údajov rozdaných 
do schránok obyvateľom máme pokladať za 
„pravdu o cene tepla “ a ktoré nie? 
BES informuje v  brožúrke 2 na strane 4 oby-
vateľov o cenách plynu v SR údajne platných 
pre BES od roku 2002 do roku 2012 (tarif M4) , 
napríklad že za rok 2012 bola priemerná cena 
plynu 0,0381€/kWH a  maximálna cena až 
0,0569€/kWh. Minimálna cena, za ktorú teplá-
renské firmy asi môžu tiež nakupovať plyn, sa 
dá z grafu odhadnúť na 0,0193 €/kWh , čo je 
cca 34% ceny maximálnej. Ak podľa firmy tvorí 
cena plynu až cca 66% výslednej ceny dodá-
vaného tepla, tak prečo sa z  brožúrky nedá 
dozvedieť „pravda“, za akú cenu a  od koho 
nakupuje BES plyn pre kotolne v Lamači? Zdá 
sa, že to je zaujímavá téma na verejnú diskusiu 
s BES. 
Nakopilo sa k  BES mnoho nevyjasnených otá-
zok , ktoré si podľa mňa každý poslanec potre-
buje ujasniť z hodnoverných originálnych do-
kumentov, preto som opakovane požadoval 
svojím poslaneckým návrhom vykonať revíziu 
hospodárenia firmy BES podľa príslušných 
ustanovení platnej zmluvy. Zastupiteľstvo 
k tomuto bodu však nehlasovalo
Na záver mi dovoľte zacitovať definíciu z prá-
va EÚ , Implementácia smernice 2012/27/EÚ 
o energetickej efektívnosti a príslušnej Nove-
ly zákona o tepelnej energetike – výber z § 2, 
Základné pojmy: „Na účely tohto zákona sa 
rozumie a)... z) účinným centralizovaným zá-
sobovaním teplom systém centralizovaného 
zásobovania teplom, ktorým sa dodáva aspoň 
50% tepla vyrobeného z obnoviteľných zdro-
jov energie alebo 50% tepla z priemyselných 
procesov, 75% tepla vyrobeného vysoko účin-
nou kombinovanou výrobou alebo 50% tepla 
vyrobeného ich kombináciou“ ... (viď http://
www.siea.sk/materials/files/poradenstvo/
aktuality/2014/coneco/Soltesova_energetic-

ka-efektivnost_vtepelnej_energetike_SIEA_
RACIOENERGIA_2014.pptx.pdf, alebo web 
stránky NRSR)
Neupieram firme BES právo na opakované 
ubezpečenia o  najvyššej technickej úrovni 
tepelného hospodárstva BES v Lamači z hľa-
diska účinnosti a  spoľahlivosti, no pýtam sa 
: kedy budeme mať v Lamači skutočne účin-
né centralizované zásobovanie teplom aj 
v  zmysle ustanovení smernice 2012/27/EÚ 
a novely zákona o tepelnej energetike? Pod-
statné však je, aby sme v Lamači mali účinné 
centralizované zásobovanie teplom, a  tým 
dosiahli nižšie ceny za teplo pre občanov aj 
obec a  súčasne aj spokojnosť dodávateľov 
tepla dosahujúcich maximálny oprávnený 
zisk.

Daniel Valentovič, 
poslanec MZ Bratislava-Lamač

Hľadanie veľkonočných vajíčok v Obláčiku

Jeden aprílový deň, presne to bolo 8. aprí-
la, sa mamičky a  ich detičky rozhodli stráviť 
poobedie v  rodinnom centre Obláčik. Pri 
príležitosti nadchádzajúcich veľkonočných 
sviatkov sa totiž rozhodli členky centra spes-
triť poobedie pre najmenšie, nielen lamačské 
ratolesti. Deti si najprv zaspievali, potom za-
tancovali, až napokon sa rozhodli hľadať pre-
kvapenia v záhrade. 

Jedno čakalo učupené v  tráve, druhé sa 
schovávalo za pníkom, ďalšie zase viselo na 
najbližšom kríčku. Každé dieťa si našlo balí-
ček naplnený nielen čokoládovým vajíčkom, 
ale aj ovocím. Hádam najväčšou radosťou 
boli bublifuky, ktoré bolo treba hneď na 
mieste vyskúšať. I keď počasie nám neprialo 
tak ako sme si želali, napokon všetky detičky 
aj mamičky odchádzali domov s  úsmevom 
na perách, za čo patrí najväčšia vďaka Soni 
a Katke.

P. Klačanská

Oznam

Mestská časť Bratislava-Lamač vyhlásila ve-
rejno-obchodnú súťaž na prenájom budo-
vy na Furmanskej ul. č. 2. Budova je určená 
na prevádzkovanie kancelárskych, sklado-
vých, obchodných a servisných priestorov. 
Záujemcovia sa môžu záujemcovia prihlá-
siť do 16. mája 2014 do 12.00 h. Budova 
sa prenajíma na minimálne 20 rokov, od 
1.januára 2015. Návrhy je potrebné podať 
písomne na adresu Miestneho úradu MČ 
Bratislava-Lamač, Malokarpatské nám. 9, 
Bratislava. Rozhodujúcim kritériom v súťa-
ži je najvyššia ponuka. Všetky informácie 
možno nájsť na www.lamac.sk
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•	 Ján Polák vodoinštalácie a údržba, výmeny 
a opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umý-
vačiek   a  pračiek, vŕtanie dier do panelov 
0905/ 627 321

•	 Doučujem angličtinu, slovenčinu deti aj do-
spelých, aj cez víkend 0905/ 222 966 

•	 Voda, kúrenie, plyn, maľovky, podlahy, mon-
táž a opravy aj cez víkend.

 0905/ 429 097, 0911/ 429 097

•	 Vážení Lamačania, doprajte si čerstvú a kva-
litnú zeleninu u Maďara na Malokarpatskom 
námestí  

 Každý piatok od 7,00 – 18,00 h a v   sobotu 
od 7,00 – 12,00 h

 Teším sa na Vašu návštevu.

•	 Predám agregát na výrobu elektriny za 40 €. 
Tel.č.: 0902/ 883 868

•	 Predám 2 záhradné lehátka za 20 €. Tel.č.: 
0902/ 883 868

•	 Predám ručnú kotúčovú pílu, priemer kotú-
ča 185 mm, zn: FAIRLINE, FHS 12002 za  50 €

 Tel.č.: 0902/ 883 868

•	 Predám historický, starožitný nábytok: 2 ta-
buretky, 6-hranný stolík, sekretár, zrkadlo. 
Tel.č. 02/ 64 781 685

Inzercia                                                                                                                                                                                                                         

Program RC Obláčik na apríl 2014                   
Pondelok
08:00 - 11:30
10:00 - 11:45
18:30 - 20:00

Hráme sa na škôlku
Herňa pre členky MC Obláčik
Brušné tance pre mamičky 

Utorok

09:00 - 10:00
19:00 - 20:30

Folklórik
Tanec pre radosť (pre členky RC) 

Streda
09:00 - 09:45
10:00 - 11:30

16:30 - 17:15

18:15 - 19:45

Funny English s Katkou
Veselá herňa s Katkou 
a Peťou
Prvé hudobné krôčky 
s Erikou F. 
Angličtina pre dospelých

Štvrtok

09:30 - 11:00 Montessori hernička s Erikou 
F. a Andrejkou

Piatok

09:30 - 11:00
17:00 - 18:00

Hernička s Evkou a Dankou
Naše vlastnosti

17.5. Chlap na roztrhanie 
 18.00 h 2,50 €
18.5. Všetky moje deti 
 18.00 h 2,50 €
24.5. Trabantom až na koniec sveta 
 18.00 h 3,00 € 
31.5. Kandidát 
 18.00 h 2,50 €

Program kina na máj 2014                                                                                                                                       

PODUJATIA:

15.5. o 18:30h Schôdza členov a dobrovoľní-
kov RC

22.5. o 18:00h Radosti a starosti okolo jede-
nia - tematická prednáška o výchove. Prihlaso-
vanie na: info@efektivne-rodicovstvo.sk

29.5. o  18:30h Valné zhromaždenie členiek 
RC Obláčik

31.5. o 15:30h a 16:30h Záverečné vystúpe-
nie z kurzu Folklórik, kino Lamač

Zmena programu vyhradená. 

Zasadnutie komisií MZ BA-Lamač v máji                                                                                                                                             

Stavebná 14.5. o  15.30 h, Školská 15.5. 
o 17.00 h, Finančná 19. 5 o 18.00 h, Sociál-
na 20.5. o 17.00 h, Kultúrna 21.5. o 17.00 h, 
Životného prostredia 22. 5 o 16.30 h

Kultúrna komisia MZ pozýva                                        

11.05.14 o 17,00
Deň matiek – Frajeri vo Vegas /film/ - kino 
Lamač

17.05.14 o 08,30 
Zájazd seniorov – Skalica /Trdlofest/ - na 
zájazd sa môžu prihlásiť seniori s  trvalým 
pobytom v Lamači od 12.5.2014 od 10,00 
h na MÚ 

18.05.14 o 11,00 
Divadielko pre deti – Soľ nad zlato - kino 
Lamač

18.05.14 o 16,30 
Výstava Idy Matejovičovej s dcérami - kino 
Lamač

25.05.14 o 17,00 
Divadelné predstavenie pre dospelých  
Modranského kráľovského divadla - Zázrač-
ný liek a Nevídaná pomsta - kino Lamač

07.06.14 o 9,30 
Deň detí v Lamači - Rytiersky turnaj  - Ma-
lokarpatské nám. 

Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač na máj 2014                 
5.5. 14.00 h téma: osídľovanie Marsu

12.5. 13.00 h Insita Kovačica – Vajnory – vý-
stava, zraz na zástavke  u Pantla“

12.5. 16.00 h zasadanie výboru

19.5. 14.00 h téma: Biela a čierna mágia

26.5. 15.00 h Stretnutie členov SCLK Téma: 
História Lamača

Pokračujeme v cvičení Kalanetiky: každý 
utorok o 17,00h , v Spoločenskom centre.

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                      
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNY ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00
Piatok   8:00 – 11:00
PODATEĽňA
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 13:00 – 15:00
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 17:00
Štvrtok   8:00 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   8:00 – 12:00
STAVEBNý ÚRAD
Pondelok  10.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Streda   07.30 – 12.00  12:30-16.30

Miestna knižnica Lamač pozýva                                  

Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
Telefónne číslo: + 421 2 64 78 97 37

Ako hral FK Lamač                                                                    

Výsledky tímov FK Lamač v apríli

A-tím

FK Lamač – Kalinkovo 0:1
TI Malinovo - FK Lamač 3:2
FKM Karlova Ves - FK Lamač 0:4
ŠK Vrakuňa - FK Lamač 0:0

Dorast

Plavecký Mikuláš - FK Lamač 5:1
TJ Jarovce - FK Lamač 6:1
FK Lamač – Žolík Malacky 0:1

Mladší žiaci

FK Lamač – SDM Domino 1:7
ŠK Slovan (D) - FK Lamač 1:2
FK Lamač – MŠK Iskra Petržalka 2:3

Prípravka

MFC Záhorská Bystrica - FK Lamač 4:1
FK Lamač – MFK Rusovce 0:3
FK Lamač – ZŠ Kalinčiakova 1:0


